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Kære Sundhedsminister Bertel Haarder 
  
I gennem meget lang tid har jeg fulgt med i behandling af rygpatienter og handicappede på Øfeldt 
Optræningscentret i Karlslunde.  Jeg har også læst Deres skrivelse fra den 4. februar d.å.til Peter Ravn, som 
har arbejdet på dette center.  
  
I dag er jeg uddannet skolelærer og er meget glad for dette job. Men jeg har ikke tabt interessen for 
debatten af Øfeldts ”personlige overenskomst” og manglende udbredelse af principperne. 
  
Jeg har ligeledes arbejdet i over 10 år og er uddannet på dette Øfeldts center. Jeg blev opsat i år 2000, da 
jeg ønskede at udbrede dette behandlingsprogram til patienter andre steder i Danmark. 
Jeg mener, at dette behandlingsprincip sagtens kan udføres på andre fysioterapeutiske klinikker. I år 2000 
startede jeg en klinik og behandlede efter disse principper. Men Øfeldts familien ville ikke have, at jeg 
bruge ”deres behandlingsprincipper”, selvom jeg har undervist mange andre unge mænd på centret i 
Karlslunde.  
  
Disse behandlere kan ikke bruge deres uautoriseret ”uddannelse” andre steder end hos familien Øfeldt. 
Hvad er meningen med, at Sygesikringens Forhandlingsudvalg valgte at lave en personlig overenskomst, 
hvor man hælder penge ned i en mands lomme? 
  
Siden 2001 har mange tidligere Sundhedsministre kendt til dette problem, men ingenting er sket.. Det 
koster utrolig mange penge til denne behandling på de to private Øfeldtcentre. Der er ingen dokumentation 
for at disse træningsmetoder er bedre end andre træningsformer. Der mangler fagligbeskrivelse 
behandlingen og en udredelse af uddannelsen. Hvordan virker behandlingen? Hvilke resultater har Øfeldts 
patienter? Det er de samme patienter, som har fået behandling år efter år? Hvorfor må 
behandlingsprincipperne ikke bruges andre steder, hvis behandlingen er så god? 
  
Jeg vil gerne bede om fortræden for Dem og Sundhedsudvalget så hurtig som muligt, så Peter Ravn og jeg 
kunne belyse problemer og overvejelser om udbredelse af behandlingsprincipperne.  
  
Skulle De ønske yderligere oplysninger omkring ovenstående, er De meget velkommen til at kontakte mig. 
Jeg ser frem til at høre fra Dem. 
  
Med venlig hilsen 
  
Jesper Frøberg 

_______________________________________________________________ 
Find dit nye job her, og få tips til en god ansøgning - Klik her!  
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